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Zápis č. 04/2022-2023 Komisia pre školstvo zo dňa 29.03.2023 

MESTO BREZNO 

Komisia pre školstvo  

Námestie gen. M. R. Štefánika 1, 977 01  Brezno 

 

 

 

 

 

Zápis č. 04/2022-2023 

zo zasadnutia Komisie pre školstvo MsZ mesta Brezno,  

konaného dňa 29.03.2023  

 

Prítomní : 

Mgr. Daniel Struhár – predseda komisie 

Mgr. Ivana Donovalová - podpredseda komisie 

Mgr. Baxa Martin 

Mgr. Andrea Valašťanová 

Mgr. Kvietková Mária 

Mondlová Viera 

Mgr. Paučová Marta – sekretár komisie 

Neprítomní:  

Mgr. Eva Skačanová - ospravedlnená neúčasť 

Hostia: 

JUDr. Tomáš Abel, PhD.- primátor mesta 

Rokovanie viedol : Mgr. Daniel Struhár - predseda Komisie pre školstvo. 

Komisia je uznášania schopná.  

 

Program :  

1. Otvorenie 

2. Prerokovanie materiálov do zastupiteľstva 

• Návrh VZN o  poskytovaní finančného príspevku pre mladé talenty mesta Brezna 

3. Návrh na vyradenie Centra voľného času, Školská 7, zo siete škôl a školských 

zariadení SR 

4. Oznam o zápise na PŠD 

5. Rôzne 

6. Záver 
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K bodu č. 1 

Zasadnutie komisie otvoril predseda komisie Mgr. Daniel Struhár, privítal prítomných 

členov komisie, oboznámil členov komisie s programom stretnutia. Členovia komisie 

k programu výhrady nemali.  

 

K bodu č. 2 

 Mgr. Struhár oboznámil komisiu s návrhom VZN o poskytovaní finančného príspevku 

pre mladé talenty mesta Brezna, Mgr. Paučová stručne informovala o vykonaných úpravách 

VZN. Ide o úpravu prílohy č. 1- Žiadosť o poskytnutie finančného príspevku pre mladé talenty 

mesta Brezno. Jednotlivé body žiadosti boli bližšie vyšpecifikované, aby žiadateľ jednoznačne 

vedel, aké doklady je potrebné predložiť k preukázaniu skutočností uvedených v žiadosti 

a zároveň aby sa komisii žiadosti lepšie posudzovali. Napr. v bode č. 5- Účel použitia 

finančného príspevku- žiadateľ konkrétne uvedie o akú mimoškolskú činnosť, na ktorú 

požaduje finančný príspevok, ide (vedeckú, umeleckú, športovú) a taktiež presne vymedzí účel 

použitia finančného príspevku + sumu. V bode č. 6 - Výsledky v mimoškolskej činnosti - je 

presne dané, že žiadateľ do tohto bodu uvedie výsledky tej mimoškolskej činnosti, na ktorú je 

finančný príspevok požadovaný. Taktiež je doplnená informácia, že výsledky mimoškolskej 

činnosti je nutné doložiť diplomom, výsledkovou listinou resp. iným relevantným dokladom, 

ktorý tieto výsledky potvrdí.  

Komisia s návrhom súhlasila, čo bude zachytené v Uznesení.  

 

K bodu č. 3 

Mgr. Struhár pozval na zasadnutie pán primátora, aby objasnil zámer vyradenia Centra voľného 

času, Školská 7, Brezno,  zo siete škôl a školských zariadení. 

JUDr. Tomáš Abel- Dôvodom pre tento návrh sú veľké náklady spojené s centrom voľného 

času a ich nárast.  

Mesto vyhodnocovalo náklady viacerých subjektov v meste.  V súvislosti s nárastom nákladov 

je nutné pristúpiť k racionalizácii a rekonštrukcii niektorých služieb v meste a jednou z nich je 

aj prehodnotenie činnosti centra voľného času. Centrum voľného času by sa síce ako samostatná 

organizácia zrušila, ale  činnosti centra voľného času by sa presunuli na základnú školu. Veľa 

z činnosti centra voľného času v súčasnosti realizujú a zabezpečujú aj školy- krúžkové činnosti. 

Preto aj počet detí, ktoré centrum navštevujú, klesá. Po vyradení centra zo siete by Centrum 

voľného času  bolo zriadené ako súčasť základnej školy s materskou školou. Zatiaľ bola táto 

myšlienka konzultovaná s p. riaditeľkou ZŠ K. Rapoša, Pionierska 4, ale pán primátor je 

otvorený aj návrhu rokovať o tomto zámere aj s p. riaditeľom  ZŠ Pionierska 2. Po zlúčení 

centra voľného času so základnou školou by neprišli o prácu všetci zamestnanci. Niektorí by 

prešli pod základnú školu. Vedenie mesta plánuje tieto  kroky opätovne rozoberať s p. 

riaditeľom  centra voľného času, hoci to  bolo samozrejme s riaditeľom už konzultované. Pán 

primátor taktiež informoval o zámere rekonštrukcie Domu kultúry, kde súčasťou by bola 

nadstavba slúžiaca ako športové a vedecké centrum pre verejnosť.  Vízia je, že centrum voľného 

času by sa v budúcnosti mohlo  stalo súčasťou tohto centra. V prípade optimistického scenára 

je možné začať s realizáciou projektu už budúci rok.  
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Mgr. Valašťanová vyjadrila obavu, aby sa krúžková činnosť nepresunula hneď po vyučovaní, 

nakoľko výhodou centra bolo aj to, že tieto voľnočasové aktivity boli aj v neskorších 

poobedných hodinách.  

Pán primátor: toto ešte budeme konzultovať v ďalších krokoch a ako si to nastavíme je len na 

nás. Všetko je to zatiaľ vo fáze diskusií. 

Mgr. Struhár : centrum voľného času nemá len záujmovú činnosť v náplni práce, taktiež 

organizuje rôzne súťaže a olympiády. Vyjadril obavu, aby nedochádzalo k obvineniam 

z nestrannosti pri súťažiach, keď bude centrum  súčasťou základnej školy a taktiež či nedôjde 

k prehĺbeniu konfliktov medzi školami v meste, keď uprednostníme zlúčenie centra s jednou 

školou pred druhou. 

Pán primátor: o súčasnom konflikte medzi školami vie, riešil ho už s oboma riaditeľmi škôl 

v meste a nevidí to ako pretrvávajúci problém a pokladá to už za uzavretú záležitosť. Pre mesto 

je každá škola dôležitá a preto sa ich snaží podporovať rovnako.  

 

K bodu č. 4 

Mgr. Paučová stručne informovala, že  slávnostný zápis detí na plnenie  PŠD na šk. rok 

2023/2024 prebehne 05.04.2023 od 13.00 - 18.00 na všetkých základných školách súčasne. 

Tento rok máme podľa štatistických údajov mesta 194 predškolákov s trvalým pobytom 

v Brezne. Na zápis taktiež prídu ešte deti, ktoré mali pokračovanie v plnení povinného 

predprimárneho vzdelávania.   

Mgr. Donovalová dodala, že ako rodič predškoláka vníma,  že  v súvislosti s rivalitou medzi 

školami v meste je vyvíjaný ohľadom zápisu do 1. ročníkov  na rodičov veľký nátlak. 

 

K bodu č. 5 

Mgr. Struhár informoval, že sa stretol so zástupcami študentského parlamentu, ktorý od nášho 

posledného stretnutia podnikajú kroky, aby sa ich členská základňa rozrástla a aby dali o sebe 

medzi študentami stredných škôl vedieť.  Potrebovali by však aj nejakú menšiu finančnú 

výpomoc od mesta. Pán primátor sa vyjadril, že sa môžu na neho obrátiť a mesto vie s menším 

finančným obnosom (cca 200-300€) pomôcť.  

Mgr. Valašťanová položila otázku ohľadom zmeny dotácie na stravu.  

Mgr. Paučová informovala, že od 01.05.2023 sa legislatívne mení výška poskytovania dotácie 

a aj podmienky poskytovania. Je to vlastne obdoba „obedov zadarmo“ avšak o dotáciu si musia 

rodičia požiadať, nie je poskytovaná automatický. Poskytuje sa deťom v MŠ a žiakom v ZŠ za 

stanovených podmienok. Mesto komunikuje s vedúcimi šk. jedálni ohľadom tejto zmeny.  

 

K bodu č. 6 

Na záver zasadnutia komisie pre školstvo sa Mgr. Struhár poďakoval pánovi primátorovi 

a členom komisie za účasť.   

 

 

 

Mgr. Daniel Struhár        Mgr. Paučová Marta  

predseda komisie        sekretár komisie 


